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3. The objective of this study is to explore the potential for developing IRT-based working 

memory scales for assessing specific working memory components in children (8–13 

years). These working memory scales should measure cognitive abilities reliably in the 

upper range of ability distribution as well as in the normal range, and provide a much-

needed, reliable, and valid test for assessing high intellectual abilities in children. Six 

computer-assisted working memory tasks were administered to 172 children from regular 

schools and to 202 children from special schools and other institutions for the gifted. A 

factor analysis revealed a two-factor structure and the existence of a verbal–numerical 

and a visuo–spatial working memory scale. Classical item analysis and IRT analysis 

yielded good psychometric properties for both scales and revealed that the scales are 

appropriate for measuring high cognitive abilities. Both scales showed substantial and 

differential power for the explanation of variance in school achievement. 

4. М.Вок, Х.Холлинг. Измерение визуально-пространственной и вербально-числовой 

рабочей памяти: разработка шкал на основе IRT. 

5. Цель данного исследования – изучить потенциал развития шкал рабочей памяти, 

основанных на IRT, для оценки специфических компонентов рабочей памяти у 

детей (8-13 лет). Эти шкалы рабочей памяти должны надежно измерять 

когнитивные способности в верхней части распределения способностей, равно как 

и в средней части, и давать необходимый, надежный и валидный тест для оценки 

высоких интеллектуальных способностей у детей. Шесть компьютерных задач на 

рабочую память проводились на 172 детях из обычных школ и на 202 детях из 

специальных школ и организаций для одаренных. Факторный анализ выявил 

двухфакторную структуру и наличие вербально-числовой и визуально-

пространственной шкал рабочей памяти. Классический анализ пунктов и анализ, 

основанный на IRT, показали хорошие психометрические свойства для обеих шкал 

и подтвердили, что шкалы пригодны для измерения высоких когнитивных 

способностей. Обе шкалы показали содержательную и дифференциальную 

мощность в объяснении дисперсии школьных достижений. 



6. Приложения:  
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